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Lootuse valgus muutus islamiusu 
maades eredaks

Pakistani, Dubai ja Abu Dhabi seminaride ja palverätiku 
kaudu tervenemise koosolekutel

Pastor Taesik Gil, kes teenib Daejeoni Manmini 
Kogudust, juhatas Lähis-Idas, kus islam on suurim usk 
90 protsendilise islamiusulise rahva seas ja Pakistanis, 
mis on ametlikult „Pakistani Islamivabariik“, nelja 
koosolekusarja. 

Pastor Gil’i palverätiku kaudu tervenemise 
koosolekusarju peeti Dubais 1. detsembril, 2016 (1. 
foto) ja Araabia Ühendemiraatides, Abu Dhabis (9. 
foto). Ja 4. detsembril peeti Pakistani Evangeeliumi 
Sõnumi Koguduses järjekordne koosolekusari (8. 
foto). 6. detsembril juhatas ta Lahore’is, Pakistanis 
noorukite seminari, kus osalesid paljud FGA 

kokkutulekul viibinud piiskopid ja pastorid (7. ja 10. 
foto). 

Igal koosolekusarjal näitas „VÄE“ nimeline DVD 
Dr Jaerock Lee väetegusid. Osalejad hõiskasid suure 
aplausi saatel, hämmastust tundes. Pastor Gil jutlustas 
siis sõnumi ja palvetas haigete eest palverätikuga, 
mille eest Dr Lee oli eelnevalt palvetanud. Paljud 
inimesed tervenesid haigustest, vabanesid kurjadest 
vaimudest ja paranesid terviseprobleemidest, taastudes 
silmahaigustest ja saades tagasi kuulmisvõime (2.-6. 
foto).

Man min i  Kesk kog uduse vanempastor  Dr 

Jaerock Lee kuulutas Pakistani 2000. aasta 
ühendkoosolekusarja ajal julgelt elusõna ja tegi 
tunnustähti, mis said Pakistanis suureks fenomeniks. 
Pärast seda edastati ta jutlusi ja väetegusid Aasia 
ja Lähis-Ida leviga Isaac TV-s ja pastor Gil juhatas 
kümme aastat pastorite seminare ja palverätiku abil 
tervenemise koosolekuid Pakistanis evangeeliumi 
kuulutamiseks. 

Need sõnumid levisid Pakistani pastoriteni, kes 
teenisid Lähis-Idas ja Manmini teenistus laienes 
teistesse piirkondadesse. Sellega kaasnes seal 
uuenemine ja hingede äratus. 
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„Arvukad inimesed, kaasa arvatud 
muhameedlased, kogesid Jumala väge“
Pastor Yonas Tsegaye Gebrewold, Emiraatide Abu Dhabi 
Elava Vee Ühendatud Evangeelsete Koguduste vanempastor

„Paljud koosolekul viibinud inimesed, 
kaasa arvatud muhameedlased, said vabaks 
valust, nende kuulmisvõime taastus ja nad 
said terveks paljudest eriliiki vigastustest 
ja haigustest nagu näiteks lihasrebendid ja 
kõrgvererõhutõbi. Ma olen külastanud palju 
maailma kogudusi ja kohtunud paljude tuntud pastoritega 
ning nende koosolekutel osalenud. Aga ma ei ole kunagi 
varem kohtunud Dr Jaerock Lee taolise pastoriga. Tema 
kaudu teostunud väeteod näitavad, et Jumal käib temaga. 
Ma loodan, et ta tuleb Araabia Ühendemiraatidesse ja 
Etioopiasse ja juhib koosolekusarja.“

„Pakistani noored ärkasid“
Pastor Yaqub Paul, Pakistani Ühendpiiskopkogu esimees

„Kui ma kuulsin pastor Taesik Gili sõnumit ja 
nägin Pakistani seminare ja koosolekusarju 
järginud tunnustähti, olin ma äärmiselt 
hämmastunud. Ja ta viis oma külastuse 
ajal esmakordselt läbi noorte seminari ning 
selle vili oli aukartust äratav. Umbes 100 
pastorit Lahore’ist ja seitsmest muust linnast osalesid ühes 
2500 noorukiga. See on ajalooline ja seda mäletatakse 
seminarina, mis pani aluse Pakistani kristlikule äratusele.“
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1. Moosese 1. peatükis kirjeldatakse 
protsessi, mille käigus Jumal lõi 
taevad, maa ja kõik seal oleva ning 
inimkonna. Teises peatükis räägitakse 
meile, et Jumal tegi Eedeni aia ja 
juhatas esimese inimese sinna. Aga 
vaatleme nüüd, miks Jumal inimese 
lõi. 

1. Jumala kuju järgi loodud 
inimene

1. Moosese 2:7 öeldakse: „Ja Isand 
Jumal valmistas inimese, kes põrm 
on, mullast, ja puhus tema ninasse 
elu h ing use:  nõnda sa i  i n imene 
elavaks hingeks.“ Kui Jumal lõi oma 
Sõnaga kõik muu universumis oleva, 
vormis ja lõi Ta inimese maapõrmust. 
Jumal lõi inimese veatult ja siis, 
kui Jumal hingas tema sõõrmetesse 
eluõhu, sai inimesest elusolend.

Mõned inimesed võivad kaheldes 
öelda: „Kuidas võib maapõrmust 
vormitud kuju elusalt liikuda?“ Aga 
mõtelge robotite, arvutite, tehislike 
siseorganite või tehisnaha peale. 
Inimene suudab niisuguseid asju teha 
ja muidugi oli Jumal siis võimeline 
inimest looma. Kuna inimeste mõtted 
on piiratud, ei suuda nad Jumala väge 
uskuda. 

Pärast Aadama ja Eeva loomist 
andis Looja Jumal neile eluseemne, 
s e e g a  n a d  s u u t s i d  j ä r g l a s i 
sünnitada. Inimesel on sperma ja 
naisel munarakk ja sperma ning 
munarakk sisaldavad kõiki omadusi 
n a g u  vä l j a n ä ge m i s t ,  i s i k s u s t , 
intelligentsust, harjumusi jms. Seega, 
inimeste lapsed on nende sarnased. 
Aga kelle sarnane on siis inimkonna 
isa Aadam?

Nii nagu kirjutatakse 1. Moosese 
1:27: „Ja Jumal lõi inimese oma näo 
järgi, Jumala näo järgi lõi Ta tema, Ta 
lõi tema meheks ja naiseks.“ Aadam 
loodi Jumala kuju järgi. Välimusele 
lisaks tuli inimese vaim Jumalalt ja 
oli Tema Vaimu sarnane. Aadam oli 
elusolend. 

Aadama vaim oli Jumala Vaimu 
sarnaselt täis vaid headust, valgust ja 
tõde. Pärast seda, kui Aadam sõi hea 
ja kurja tundmise puust ja tegi sellega 
Jumala vastu pattu, imbusid kõik 
ta järglased patust ja kurjast läbi ja 
kaotasid lõpuks Jumala püha kuju. 

2. Miks Jumal lõi inimkonna ja 
kasvatab seda

Kui me peame otsima ja mõistma 
vastust küsimusele: „Miks me oleme 
siin?“, peame me olema suutelised 
vastama küsimusele: „Miks Jumal 
lõ i  me id  ja  m i k s  ja  k u id a s  Ta 
kasvatab inimkonda?“ Piiblis on 
palju tähendamissõnu maaharimise 
ja viljakoristuse kohta. Matteuse 
13.  p e a t ü k i s  s a m a s t a s  Je e s u s 
inimsüdant nelja eriliiki pinnasega. 
„Nisu ja sõkalde tähendamissõnaga“ 
Matteuse 3. peatükis ja „umbrohu 
tähendamissõnaga“ Matteuse 13. 
peatükis räägitakse Piiblis eesseisvast 
Kohtust. 

S e l l i s t e  P i i b l i s  l e i d u v a t e 
t ä he nd a m issõn a de  ab i l  r ä äg ib 
Jumal meile,  et  Tema et tehoole 
inimkonna loomises ja maailma 
a ja lo o  v a l i t s e m i s e s  o n  p a l j u s 
samamoodi nagu põllu harimine ja 
sellelt viljakoristus. Täpselt nii nagu 
põllumees harib oma põldu lõikuseks, 
harib Jumal meid tänapäeval. 

Jumal soovib saada tõelisi lapsi, 
kellega Ta saaks armastust jagada. 
Looja Jumal on oma imetabase väega 
ja kardetava kohtunikuna ühest 
küljest vaieldamatu meelevallaga 
ja rangelt õiglane. Teisest küljest 
on Tal ka in imlikud omadused, 
mida iseloommustavad armastus, 
kaastunne, halastus ja sarnane. Kuna 
Jumal suudab rõõmustada, kurvastada 
võ i  i t ke d a  t ä p s e l t  s a m a m o o d i 
nagu inimolendid, tahtis Ta selle 
asemel, et olla üksinda, omale neid, 
keda armastada ja kes Teda vastu 
armastaksid. 

Tema poolel  on juba a r v ut ud 
taevaväed ja inglid. Aga Jumal tahtis 
tõelisi lapsi, kes kuuletuksid Talle 

kogu südamest Teda armastades ja 
oma vabast tahtest. 

Oletame, et teil on kodus robot, mis 
teeb kõik, mida te tal teha käsite ja et 
teil on laps, kes võib vahel probleeme 
tekitada, kuid lapse kasvades on ta 
lõpuks tänulik oma vanemate armu 
ja armastuse eest ja armastab teid 
vastu. Mida te neist kahest kallimaks 
peaksite? Hoolimata sellest, kui 
kuulekas robot ka poleks, seda ei 
saa võr relda lapsega, kellega te 
võite südamest südamesse suhelda. 
Samamoodi lõi Jumal inimkonna, sest 
Ta tahtis lapsi, kes kuuletuksid Talle 
ja kes Teda armastaksid oma vabast 
tahtest. 

3. Nisu ja sõklad
Hoolimata sel lest ,  kui usinalt 

põllumees ka ei oleks töötanud, 
viljakoristuse ajal saab ta viljaga ühes 
saagiks ka sõklaid. Aga kuna sõklaid 
ei saa süüa ja need kahjustavad vilja, 
kui neid samas aidas koos säilitada, 
saab neid vaid kompostiks kasutada 
või ära põletada. 

S a m a m o o d i ,  k u i  i n i m e s e 
kasvatamine on möödas, seab Jumal 
vilja sõkaldest eraldi. Matteuse 3:12 
öeldakse: „Tal on visklabidas käes 
ja Ta puhastab oma rehealuse ning 
kogub oma nisud aita, aga aganad 
põletab Ta ära kustutamatu tulega.“ 
Siin tähendab „kustutamatu tuli“ 
põrgutuld. 

Jumala äravalitud ajal lõpetab Ta 
selle ajastu lõpupäevadel inimese 
kasvatamise ja mõistab kohut igaühe 
üle, kes on eales selles maailmas 
elanud. Kohtus lähevad need, kes on 
sõkalde taolised, põrgutulle.

„Sõklad“ tähistavad siin Jeesust 
K r i s t u s t  va s t uvõt nud  i n i me si , 
kes  elavad Sõna jä rg i ,  Jumalat 
armastades. Nad on usinalt vabanenud 
patust ja kurjast ja taastanud Tema 
kuju. Vastupidi, „sõklad“ tähistab 
kõiki neid, kes ei uskunud Jumalat 
ja ei võtnud Jeesust Kristust oma 
Päästjaks vastu.

Ü ks  a si ,  m id a  t e  s i i n  meeles 
pidama peaksite, on see, et mitte 
iga koguduses käija ei ole „nisu“. 
Kui nad jätavad Jumala Sõna ja 
elavad selle asemel oma maailmalike 
soovide järgi, on nad Jumala arvates 
„sõklad“. Sellepärast ütles Jeesus 
meile Matteuse 7:21: „Mitte igaüks, 
kes mulle ütleb: „Isand, Isand!“, ei saa 

taevariiki; saab vaid see, kes teeb mu 
Isa tahtmist, kes on taevas.“

Jumal soovib, et kõik inimesed 
tunneksid Tema südant, saaksid 
„nisuks“ ja võtaksid vastu pääsemise 
(1. Timoteosele 2:4). Sellepärast andis 
Ta meile oma ainusündinud Poja, et 
Ta meie eest ristil sureks. 

Hoolimata kõigest sellest, need, 
kes jätkavad patus elamist ja ei 
võt a  Jeesust  oma Pääst jaks ,  e i 
suuda taastada oma tõelist väärtust 
inimestena, kes loodi Jumala kuju 
järgi. Nad on lihtsalt sõkalde sarnased. 
Sõklaid ei saa Taevasse koguda. Kui 
vihkamist, armukadedust, ahnust, 
tülitsemist ja muudmoodi kurjust täis 
inimesed Taevasse lubada, oleks see 
rikutud. 

Mis juhtub inimestega, keda ei 
lasta Taevasse? Kuna iga inimese 
sees olev vaim on surematu, ei saa 
see surra. Nad kogutakse ühtekokku, 
vangistatakse igaveseks põrgusse 
ja vastavalt  nende patu palgale 
saab igaüks neist igavese nuhtluse 
osaliseks kustumatus põrgutules 
(lisateabeks viide Dr Jaerock Lee 
raamatule Põrgu).

Kallid õed-vennad Kristuses, ma 
palun Isanda nimel, et te tuleksite 
viljataoliste usklikena esile, see 
tähendab, oleksite Jumala tõelised 
lapsed, Jumala sarnane olles ja saades 
omale pühitsetud südame ja Temaga 
armastust jagades ning igavest i 
Taevas elades. 

Jumal loob inimese

„Ja Isand Jumal valmistas inimese, 
kes põrm on, mullast, ja puhus 

tema ninasse eluhinguse: nõnda sai 
inimene elavaks hingeks“ 

(1. Moosese 2:7).

Vanempastor Dr Jaerock Lee

●●●

    Taevas I, 
26 keeles kirjastatud

Taevas II, 
14 keeles kirjastatud

Usutunnistus
Estoniananmini   u  iseM U  

1. Manmini Keskkogudus usub, et Piibel on Jumala sisendatud Sõna, 
 mis on täiuslik ja veatu.  
2. Manmini Keskkogudus usub Püha Isa Jumala, Jumala Püha Poja ja Jumala    
 Püha Vaimu – Kolmainu Jumala ühtsusesse ja töösse.
3. Manmini Keskkogudus usub, et me patud on andeks antud vaid Jeesuse    

 Kristuse lunastava vere läbi.  
4. Manmini Keskkogudus usub Jeesus Kristuse ülestõusmist ja taevasseminekut, 
 Tema teist tulekut, tuhandeaastast rahuriiki ja igavest Taevast.  
5. Manmini Keskkoguduse liikmed tunnistavad oma usku igal kogunemisel 

Kirjastaja: Dr Jaerock Lee 
Peatoimetaja: Vanemdiakoniss Geumsun Vin  

29, Digital-ro 26-gil, Guro-gu, Seoul, Korea, 08389 
Telefon: 82-2-818-7047   Faks: 82-2-818-7048 
Veebileht: www.manmin.org/english
                 www.manminnews.com  
E-post: manminminen@manmin.kr 

Väljaandja: Manmini Keskkogudus

„apostelliku usutunnistusega“ ja usuvad selle sisu sõna-sõnalt.  „Tema ise annab kõikidele elu ja õhu ja kõik.“ (Apostlite teod 17:25) 
„Ja kellegi muu läbi ei ole päästet, sest taeva all ei ole antud inimestele ühtegi teist nime, kelle läbi meid päästetaks.“ (Apostlite teod 4:12) 
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Tänu – õnnistuse võti!
Jumal tahab, et Ta armsad lapsed oleksid maa peal nii vaimsete kui füüsiliste 

õnnistustega ning saaksid ka taevased tasud. Rõõmustagem 2017. 
aastal tänu kaudu saadud rikkalike palvevastuste ja õnnistuste eest.

   〉〉〉 Tänu – vahekäik, mille kaudu me tõmbame Jumala vastused alla

   〉〉〉 Tänu – enese muutmise vägi

Ku i  me oleme hea des  t i ng i mu s t e s , 
täname me kõige eest Jumalat. Aga kui 
me sa a me t ä nad a  i seg i  olu kord ades , 
kus meil  on peaaegu võimatu tänada, 
tunnistab see usust. Nii nagu öeldakse 1. 
Tessalooniklastele 5:18, kõige eest tänu 
andmine väljendab k uulek ust  Jumala 
tahtele. 

J a  j u m a l a l a p s e d  e i  p e a k s  j ä ä m a 
vaid sellele Jumala tahtele kuuletudes 
t änamise t asemele.  Lihtsalt  seetõt t u , 
et me oleme päästetud, peaksime me 
suutma kõige eest tänulik olla. Jumala 
armuta sattuksime me igavesse tulle ja 
kannataksime igavesti. Sellele mõteldes 
võime me aru saada, kui suur Jumala 
and on see, et me võime pääsemise 
va s t u  võt t a  ja  i lu sa s se  Ta eva sse 
minna.  Seega ,  me kõik peaksime 
kõige eest tänulikud olema. 

Järgmiseks, tänamine väljendab 
m e i e  u s k u  J u m a l a  S õ n a s s e . 
M a r k u s e  1 1 : 2 4  ö e l d a k s e : 
„Seepärast ma ütlen teile: Kõike, 
m id a  t e  iga ne s  pa lve s  e nd a le 
p a l u t e  –  u s k u g e ,  e t  t e  o l e t e 

saanud ,  ja  see  saabk i  t e i le!“  Kui  me 
usume seda salmi, sest me usume Jumalat, 
ei pettu me isegi siis, kui vastust praegu 
pole. Kuna me usume, et Jumal annab 
parima vastuse sellele, mida me palume ja 
teeb seda parimal ajal, siis ei loe isegi see, 
kui füüsilised tingimused või olukorrad 
muutuvad halvemaks. Seega, tänamine 
tuleb usust. Niisugust liiki usk on vaimne 
usk, mis tuleb vaid ülevalt – Jumala käest. 

On kahte sor t i  usku – l ihal ik usk ja 
va i m ne  u sk .  Li h a l i k u  u s uga  u s uva d 
inimesed ainult seda, mida nad suudavad 
näha ja mis nende mõtetega kooskõlas on. 
Aga me peaksime uskuma Jumala Sõna 
südamest ja ainult siis saame me tegudega 
k u u le t u d a .  Teg u d e t a  p e e t a k s e  u s k u 
surnuks, nii nagu kirjutatakse Jakoobuse 
2:26. Niisuguse l ihaliku usuga, millel 
puuduvad teod, ei saa me palvevastuseid 
ja  õn n i s t u s i .  L i sa k s ,  s e e  e i  v i i  t e id 
pä ä sem isele ,  seega  t e i l  pea k s  olema 
vaimne usk, millega kaasnevad teod. 

Vaimne usk laseb teil uskuda Jumala 
Sõna, kuigi see ei ühti teie teadmiste ja 
mõtetega ja kui te usute, ei muutu usk 

k u n a g i  m i n g i  f ü ü s i l i s e 
reaa lsuse  t i ng imuse  tõt t u 
( H e e b r e a l a s t e l e  11:1-2) . 
Lisaks, sellist sorti usk ei ole 
üksnes teadmiste usk ,  vaid 
sel lega kaasnevad tõendina 
t e o d .  Se ega ,  va i m se  u s uga 
inimesed võivad palve kaudu 
palvevastuseid saada isegi siis, 
kui nende poolt palutu sündimine 
näib võimatu. Selleks, et vaimset 
usku saada, tuleb meil tegudega 
kuuletuda teada saadud Sõnale. 

Kui meil on vaimne usk, võime 
me t änada i seg i  s i i s ,  k u i  a sjad 
lähevad valest i .  Kui me täname, 
m u u d a b  J u m a l  o l u d  h e a d e k s 
ja  t e eb  või m a t u  või m a l i k u k s  ja 
võimaliku isegi paremaks. Nii nagu 
varem öeldud, tänu väljendab meie 
usku Jumala Sõnasse, Tema Sõnale 
kuuletumise tõt tu. Teiste sõnadega, 
see on vahekäik, mille kaudu me võime 
Jumala õigust täites palvevastused ja 
õnnistused ülevalt alla tõmmata.

Tõeline usuelu tähendab seda, et me 
täidame oma südame Jumala Sõnaga, 
seda usinalt tundma õppides ja kuulates. 
N i m e l t ,  m e  p e a m e  v a b a n e m a  o m a 
s ü d a m e s  o l e v a t e s t  e b a t õ d e d e s t  j a 
asendama need headuse ja armastusega. 
Kui me käime Valguses, nii nagu Jumal 
on Valgus, on meil üksteisega osadus 
ja Tema Poja Jeesuse ver i puhastab 
meid igasugusest patust (1. Johannese 
1:5-7). 

Me oleme tänulikud, et me saame 
v a i mu m a a i l m a  k u u ld a  j a  m e id 
puudutab ka Piiblis sisalduv Jumala 
saladuslik ettehoole. Me saame ka 
tunnistada, nii nagu kirjutatakse 
Laulus 119:103: „Kui mahe on su 
ütlus mu suulaele, enam kui mesi 
mu suule.“ See on nagu puhas 
kuld, mis tuleb sulatusahjust – 
seda tuleb tules puhastada, et 
mustus eemalduks. Samamoodi 

p e a m e  m e i e  m i n e m a  l ä b i  t e a t u d 
protsesside, et saada tõesüda, mis on selge 
ja puhas, ainsagi laigu või plekita. 

Esiteks tuleb meil leida meis olevad 
pat ud ja  k u r jus ,  mis on Jumala Sõna 
vastane. Ja me peame need eemaldama. 
K u i  m e  v õ i t l e m e  p a t t u d e  v a s t u 
verevalamiseni ja vabaneme kurjusest, 
seda kogu südamest tehes, võime me elada 
rõõmsat, tänulikku ja õnnelikku kristlase 
elu Püha Vaimu täiuses.

Aga mõned inimesed kaotavad julguse, 
kui nad väärust näevad. Nad arvavad, et 
nad elasid ustava kristlasena ja kui nad 
saavad teada, et neis on niisugust kurjust, 
on nad üllatunud või pet tuvad. Kui te 
tunnete, et teie julgus on kadunud, näitab 
see, et te pole veel kurjast vabanenud ja 
tõendab, et te arvasite ekslikult, et see 
oli teie elust läinud. Kuri säilus lihtsalt 
passiivselt. 

Filiplastele 4:13 öeldakse: „Ma suudan 

kõik tema läbi, kes teeb mind 
vägevaks.“ Kui me palves appi 
hüüame, et meid tões uuendataks, 
valab Ju mal  oma a r mu ja  jõu 
meie peale ja Püha Vaim aitab 
meil väärusest vabaneda. Kui te 
loobusite julgusekaotuse tõt tu ja 
ei tänanud, jäite te suure vaimse 
õnnistuse võimaluseta. Te võidate 
vaid tänuga.

1.  Pe e t r u s e  1:7  ö e ld a k s e :  „ E t 
teie usk läbikatsutuna leitaks palju 
h in nal isem olevat  k u l last ,  mis  on 
k a duv,  e n t  m id a  s i i sk i  t u le s  l äb i 
proovitakse, ja oleks teile kiituseks, 
k i rk useks ja  auks Jeesuse K r ist use 
ilmumisel.“ Täname ja kui me leiame 
endist kurjust, olgem rõõmsad lootuses ja 
saagem seeläbi muutumiseks jõudu, et me 
võiksime seista usukaljul, minna vaimu ja 
olla tervikliku vaimuga. 
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M a  s a i n  M a n m i n i 
Keskkogudusest teada Tai 

Chai Prakani Manmini Koguduse pastor Tawini 
kaudu. 2014. aasta jaanuarist hakkasin ma osalema 
koguduseharu pastorite seminaridel. Seminari 
peeti iga kahe kuu tagant Chiang Rai Manmini 
Koguduses. Pastor Jaewon Lee teenis kogudust. 
Ta edastas sõnumi, mille Manmini Keskkoguduse 
vanempastor Dr Jaerock Lee oli saanud Jumalalt 
mõõtmatult pika paastu ja palve ajal. 

See oli minu jaoks väga uus asi. Ma ei 
olnud kunagi kuulnud sellist sõnumit, 
kuid ma võisin öelda, et see oli vaimne. 
Mul oli nii hea meel teada saada, et iga 
usklik läheb erinevasse eluasemesse 
Taevas, mis vastab tema usutasemele ja 
parim ja kõrgeim kõigist neist kohtadest 
on Uus Jeruusalemm.

M a  o l i n  t ä n u l i k ,  e t  m a  s a i n 
päästestandardist selgelt teada. Kogu 
hingamispäeva pidamine ja kümnise 
toomine on kohustuslik ja palve on 
samuti tähtis. 

Kuna ma sain kallist elusõnast suurt 
armu, läksin ma 2015. aasta augustis 

Korea Manmini Keskkogudusse külla. Kui ma 
kuulasin Dr Lee jutlust peamises pühamus, nutsin 
ma meeleliigutuse tõttu ja Püha Vaimu õhutusel. 
See on väga ere mälestus, mida ma mäletan 
kogu ülejäänud eluaja. Ma osalesin Manmini 
suvekoosolek ute sa r jas.  Ma näg in ,  k u idas 
koguduseliikmete ihudel istusid kiilid. Ma kogesin 
optimaalset ilma ja nägin imesid, tunnustähti ja 
väetegusid, kaasa arvatud Muani magevesi (2. 
Moosese 15:25). Jumala armastus voolas seepeale 

mu südamesse. Ma parandasin meelt sellest, et 
ma ei olnud teistele andeks andnud. Siis täitus mu 
süda täiesti tänu ja armastusega. 

Taisse naastes püüdsin ma Jumala Sõna järgi 
elada. Tulemus oli hämmastav. Mu kogudus 
koges arvuliselt enam kui kahekordset äratust 
ja koguduseliikmed tervenesid Muani magevee 
kaudu haigustest. 

Na d  k a sva s id  u su s  ja  ne i s t  s a id  sa mut i 
v i lja t aol ised usk l ik ud ,  seega 90 prot sent i 

k o g u d u s e l i i k m e t e s t  p i d a s 
hingamispäeva ja tõi kümnist. Mu poeg, 
kes oli varem sõnakuulmatu, muutus ja 
on mind teenistuses aidanud. Ka mina 
tervenesin diabeedist ja hemorroididest 
palverätiku abil tehtud palve kaudu 
(Apostlite teod 19:11-12).

Dr Jaerock Lee’ga kohtumine, Jumala 
tahtest aru saamine ja see, et minust 
sai pastor, kes tegutseb Jumala Sõna 
alusel ja õpetab seda, oli kogu mu elu 
suurimaks õnnistuseks. Halleluuja! 
Ma tänan ja austan kõige eest Jumalat, 
kes õnnistas mind, misläbi ma leidsin 
tõeliseks pastoriks saamise tee. 

Pastor Duseng Sombun, 55-aastane, Pongjjoki Manmini Kogudus, Tai

 „Dr Jaerock Leee on mulle suurimaks õnnistuseks olnud!“

Ma tukkusin või kasutasin ülistusteenistuse 
ajal oma nutitelefoni ja ei kuulanud jutlusi. 
Kui ma sain armu, otsustasin ma elada kainet 
kristlase elu, kuid ma langesin peagi maailma 
tagasi.

Vahepeal, 2016. aasta juulis, kogesin ma 
Jumalat. Ma tundsin muret tõsise konf likti 
tõttu sõbraga. Kui ma palvetasin, lahenes see 
väga kiiresti. Pärast tundsin ma tõelist õnne ja 
rahu, mida ma ei olnud tundnud kusagil mujal 
maailmas. Ma hakkasin lakkamatult palvetama. 
Augustis läksin ma Chuncheoni, kus elavad mu 
sugulased ja ma hakkasin Chuncheoni Manmini 
Koguduses käima. 

Mul ol i  her pes simplex alates algkool i 
kolmandast klassist ja ma olin kaksteist aastat 
selle tõt tu haige. Viirus ei ole praeguseni 
täielikult kadunud ja esineb immuuntaseme 
langedes taas. See esineb kaks-kolm korda 
a a s t a s  j a  e b a h a r i l i k u 
si lmasisese rõhu juu res 
ning sellele järgneb valulik 
t u n n e  j a  v a lu .  S e l l eg a 
k a a s n e v a d  v i l l i d ,  m i s 
moodustuvad kogu silmale 
ja isegi keratokonjunktiviit. 
Kui viirus levib kesknärvisüsteemmi, võib 
sel lest areneda entsefal i it .  Kui see levib 
silmamunadesse, võib see pimedust tekitada. 

13. oktoobril 2016. aastal oli mul pidevalt 
suurenev väsimus, mida põhjustas minu poole 
koormusega töö ja seetõttu nakatusid mu silmad 
taas herpeseviirusega. Esialgu tundsin ma veidi 
nördimust, kuid ma otsustasin usu läbi tervise 
vastu võtta ja Jumalat austada, sest ma olin Dr 

Lee poolt haigete eest tehtud palve ja palverätiku 
abil tehud palve kaudu tervenenud paljudest 
ebatavalistest sümptomitest, kaasa arvatud 
külmetus (Apostlite teod 19:11-12).

P ä r a s t  s e d a  k u i  m u  s i l m a l a u g u d e l e 
moodustusid villid, vaatlesin ma oma elu ja 
parandasin meelt. Ma piserdasin neile Muani 
magevett (2. Moosese 15:25) ja võtsin vastu 
vanempastori telefoni salvestatud palve haigete 

eest. 
Selle viiruse tõttu paistetavad silmad tugevalt 

üles ja valguvad ainsa päevaga verd täis. Aga sel 
korral kulges see protsess väga aeglaselt – kolme 
päevaga. Tavaliselt oleksin ma pidanud kiiresti 
haiglasse minema. Aga ma ei läinud haiglase ja ei 
pannud silmadele salvi peale. Ma ei muretsenud, 
sest ma uskusin Kõigeväelise Jumala väge. 
Ma palusin õhtul Taanieli palvekoosoleku ajal 
tänupalvet. 

Õnneks oli 16. oktoobril Chuncheoni Manmini 
Koguduses palverätiku kaudu tervenemise 
koosolek. Pastor Dongheon Kim palvetas 
minu eest palverätikuga. Siis sain ma aru oma 
vajakajäämisest ja Jumala armastus tuli mu 
südamesse. Ta ei tahtnud, et ma oleksin enam 
haige ja soovis mind täielikult terveks teha. 

Pärast palvet muutus mu silmade olukord 
paremaks. Mul oli varem kõrge silma siserõhk, 

mis tekkis vere valgumisest 
s i l m a d e s s e  j a  k u i  m a 
silmi pilgutasin, oli mul 
villide tõt tu valus. Kuid 
ma tundsin, et silmad ei 
valmistanud mulle enam 
mingit ebamugavust. Nad 

taastusid kiiresti, paistetus alanes ja verd täis 
silmad muutusid normaalseks. Ma sain sellest 
kolme päevaga pärast palvet täiesti terveks. 
Halleluuja!

Ma täidan kalleid Jumalalt saadud ülesandeid 
kooriliikmena, tantsutrupis ja Noorukite Misjoni 
juhina Chuncheoni Manmini Koguduses. Ma 
tänan ja austan kõige eest Jumalat, kellel on väga 
palju armastust ja kes on niivõrd hea.  

„Ma tervenesin herpes simplex’ist“

Õde Euijin Lee, 21-aastane, 
Chuncheoni Manmini Kogudus

Pongjjoki Manmini Koguduse liikmed (Tai) uuenesid pühaduse evangeeliumi läbi ja 
kogesid palju väetegusid


